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Grujičić: Ne mogu da verujem da svima na listi čekanja na ortopediji treba veštačko koleno ili kuk, to treba 

proveriti 

Ministarka zdravlja prof. dr Danica Grujičić poručila je građanima da redovno idu na preventivne preglede, jer je 90 

odsto bolesti izlečivo kada se otkriju na vreme. Najavljuje da će se softver koji se koristi  za zakazivanje magnetne 

rezonance koristiti  i  za zakazivanje specijalističkih pregl eda u nekoliko oblasti kako bi se smanjile l iste čekanja. 

Napominje i  da u domovima zdravlja ponovo treba da rade specijalističke službe. Grujičićeva smatra da treba 

proveriti  l iste čekanja za ortopediju jer "ne može da veruje da svim pacijentima treba veš tačko koleno il i  kuk". 

Prof. dr Danica Grujičić je poželela svim građanima dobro zdravlje u sledećoj godini, jer l judi koji  izgube zdravlje tek 

onda shvate koliko je ono značajno. Poručila je građanima i da redovno idu na preventivne preglede, jer je 90 o dsto 

bolesti izlečivo kada se otkriju na vreme. 

"A zadatak ministarstva zdravlja je, kao i u svemu drugome, da napravi takvu organizaciju da onog trenutka kada 

nešto treba našem građaninu, tog trenutka i  dobije. Mislim da smo pokrenuli neke procese u ovoj godini, odnosno 

prethodnoj, a da ćemo to nastaviti  u sledećoj godini jer dobra organizacija znači dobar pristup zdravstvenom 

sistemu", rekla je dr Grujičić. 

Ministarka zdravlja je po stupanju na funkciju najavila da se pregledi neće više zakazivati od prvog do petog u 

mesecu, već svakodnevno. Međutim, za neke specijalističke preglede teško je dobiti termin. 

"Posebno za oblasti kao što je endokrinologija, kao što je oftalmologija. Tako da to zahteva jednu dublju analizu i  

mi ćemo najverovatnije već odmah iza Nove godine softver koji smo iskoristili za zakazivanje za magnetnu 

rezonancu koristiti  kao jednu vrstu kontrole zakazivanja pregleda za oftalmologiju, endokrinologiju i  one oblasti 

koje su najzahtevnije", rekla je ministarka. 



 
 

Ističe da je problem nastao kada je ukinuta čitava specijalistička služba u mnogim domovima zdravlja. Negde su 

lokalne samouprave na sebe preuzele finansiranje tih specijalističkih službi, ali mnogi domovi zdravlja su ostali i  bez 

oftalmologije, bez oralnog hirurga, bez interniste, bez dermatologa. 

"Prvi korak koji treba da napravimo je da se promeni pravilnik o bližim uslovima za obavljanje zdravstvene 

delatnosti i  naravno Zakon o zdravstvenoj zaštiti  koji  će omogućiti  spuštanje svih on ih specijalnosti na nivo doma 

zdravlja", rekla je Grujičićeva. 

Kako do termina za pregled u bolnicama 

Na pitanje kako da do termina u domovima zdravlja, bolnicama i kliničkim centrima dolazimo brže i  lakše, 

ministarka odgovara – dobrom kontrolom i dobrom analizom. 

"Mi smo recimo sada kad smo napravili  ovaj softver za magnetnu rezonancu, konstatovali da je bilo na toj l isti  oko 

7.000 ljudi, a kad smo izanalizirali, sve je to trebalo okrenuti i  telefonom, pola njih je bilo zapravo upisano na dva 

mesta. Zato što se ljudi plaše, ako se aparat pokvari, bolje da zakažu i na drugom mestu. Nema potrebe to da rade, 

sada svaka bolnica ima skener", objašnjava Grujičićeva. 

Ukazuje da treba da se uradi šestomesečno proveravanje l iste čekanja za ortopediju. 

"Zaista ne mogu da verujem da nikako na drugi način ne može da se pomogne pacijentima, nego samo ugradnjom 

il i  veštačkog kuka il i  veštačkog kolena. Ja bih pre išla na to da se odobri fondu da jednostavno plaća rehabilitacione 

centre, ne onda posle operacije, posle operacije njemu najmanje treba, nego da se izbegne operacija", rekla je 

ministarka. 

Povećanje plata  

Ističe da januar donosi novo povećanje plata u zdravstvu, sa kojim će plate lekara i  specijalista biti  1.259 evra. 

"Što se tiče plata – niko nije zadovoljan, ali je činjenica da su daleko veće plate nego što su bile i  treba da budu još 

veće. Ono na čemu sada radimo sa sindikatima, to su novi koeficijenti gde će morati pre svega školska sprema da 

se plati, a sa druge strane mora se plati i  rad. Znači, izrada normativa, to je nešto što mora se završi u ovoj godini 

da biste onda zaista napravili razliku između onih koji nose posao i onih koji pridržavaju posao", ukazala je 

ministarka Grujičić. 

Određeno mesto za Tirošovu 2 

Ministarka Grujičić je rekla da je prema urbanističkom projektu Beograda, određeno mesto za Onkol ogiju 2 – preko 

puta Tiršove 2. 

"Sa jednom lepom pasarelom za našu decu jer sva dečja odeljenja u Kliničkom centru koja sada postoje moraju 

preći u tercijarnu dečju ustanovu, a to je Tirš ova 2. Tako da će preći i  dečja odeljenja sa Instituta za onkologiju i  

radiologiju Srbije", rekla je Grujičićeva dodajući da se nada da će izgradnja O nkologije 2 biti  završena 2027. 

Kada je reč o zabrani pušenja na javnim mestima, ministarka je rekla da j e novi zakon praktično gotov, da treba da 

ide na javnu raspravu, kada za to dobije dozvolu Vlade i nakon toga ide u Skupštinu. 



 
 

 

 

Inovacije sitnim koracima ušle u domaće zdravstvo 

NOVI SAD - Iako sitnim koracima, inovacije su ušle i  u domaće zdravstvo. Osim brojnih inovativnih minimalno 

invazivnih operativnih zahvata, koje su izveli  naši lekari, građanima su postali dostupniji i  skupo ceni savremeni 

lekovi za lečenje retkih ali  i  malignih bolesti. Jedan od cil jeva države u ovoj godini biće smanjenje l iste čekanja, 

nabavka nove opreme, ali  i  zapošljavanje lekara i  medicinskog osoblja. 

Preventivni pregledi i  skrining programi, bil i su visoko na listi  prioriteta Ministarstva zdravlja u godini za nama. 

Najavljeno je da će se skrining na rak pluća, koji  je zaživeo u Novom Sadu i Subotici , proširiti i  na druge gradove. 

Obezbeđene su i  besplatne vakcine protiv HPV-a i do sada je vakcinisano 6 posto dečaka i devojčica. Napravljen je 

veliki napredak i u obezbeđivanju inovativnih terapija za retke bolesti, izdvojeno je 18  mili jardi dinara za te 

namene. 

Uvedena je i  najskuplja genska terapija „Zolgensma“ za lečenje spinalne mišićne atrofije, a proširene su liste za 

lečenje od cistične fibroze i  ahondroplazije. 

Od septembra, u sve bolnice u zemlji  uveden je i  obavezan neonatalni skrining na SMA. Za inovativne lekove, pre 

svega za lečenje malignih bolesti, izdvojeno je 7,8 mili jardi dinara i  trenutno je na listi  96 najsavremenijih lekova. 

Dvojica muškaraca iz Vojvodine, koji se leče od teške nasledne bolesti hiperlipoproteinemije, primili su prvu dozu 

inovativnog leka“Inklisiran“, o trošku države. 

“Imali smo pril iku da uradimo i kontrolne laboratorijske nalaze posle prve aplikovane doze kod jednog od 

pacijenata, pojavila se jedna pozitivna tendencija u padu LDL holesterola, moram napomenuti da je to prva loading 

injekcija jer se Inklisiran daje u nultom momentu, daje se posle 3 meseca i onda svakih 6 meseci“ , rekla je prof. dr 

Dragana Tomić Naglić, upravnica klinike. 



 
 

Lečenju najtežih bolesti doprineli su i  tzv. Off label lekovi, koji  nisu registrovani za određena oboljenja, ali  su se 

pokazali efikasnim, a koji su uvedeni od juna prošle godine. Velika su bila izdvajanja i  za vantelesnu oplodnju, 

uvezen je i  reproduktivni materijal iz inostranstva, a onkološki pacijenti pre tera pija mogu da zamrznu materijal. 

Sve navedeno biće među glavnim ciljevima države i u 2024-toj godini, ali  i  povratak državnih stomatologa, nabavka 

nove opreme, koja će doprineti smanjenju l iste čekanja, naročito za ortopedske operacije, a vest koja neće 

obradovati strastvene pušače, jeste da bi ove godine trebalo da bude donet i  novi Zakon o zabrani pušenja u 

zatvorenim objektima, uz rigoroznu kaznenu politiku. 

 

 

Direktorka Specijalne bolnice za bolesti zavisnost: Broj zavisnika u značajnom porastu 

Direktorka beogradske Specijalne bolnice za bolesti zavisnosti Diana Reketić je kazala da je razvoj tehnologije 

doneo i nove oblike poremećaja ponašanja koji, kako je dodala, dobij aju karakteristike zavisnosti. 

Proteklih godina primećuje se značajan porast broja zavisnika od kockanja i  klađenja i  psihoaktivnih  supstanci, rekla 

je ona za N1. 

Kazala je da se Specijalna bolnica za bolesti zavisnosti, referentna ustanova zdravstvenog sistema Srbije bavi 

prevencijom i lečenjem svih oblika hemijskih i  nehemijskih (bihejvioralnih) zavisnosti. 

„Pacijenti najčešće traže pomoć zbog zavisnosti od alkohola, opijata, kanabinoida, stimulativnih supstanci, 

sedativa, kombinacije raznih psihoakti vnih supstanci – tzv. toksikomanski obrzac zavisnosti kao i zbog patološkog 

kockanja i  klađenja“, precizirala je ona. 

Prma njenim rečima, proteklih godina primećuje se značajan porast bihejvioralnih zavisnosti – patološko kockanje, 

klađenje, kao i zloupotreba i zavisnosti od stimulativnih psihoaktivnih supstanci (kokain, amfetamini) često u 

kombinaciji sa alkoholom. 



 
 

„Trendovi porasta zloupotrebe i zavisnosti od stimulativnih psihoaktivnih supstanci u našoj zemlji  prate trendove 

koji se dešavaju i  u drugih zemljama regiona i  Evropske unije“, rekla je ona. 

Raketić je istakla da je razvoj tehnologije i  novih oblika komunikacije interneta, društvenih mreža…podstakao nov e 

oblike zavisničkog ponašanja. 

„Ranija zabava i novina kao što su online igrice, ‘chat room-ovi’, društvene mreže i online kockanje kod brojnih ljudi 

su doveli do poremećaja ponašanja koja su ranije svrstavani u poremećaj kontrole impulsa“, kazala je ona. 

Prema njenim rečima, sada dobijaju karakteristike zavisnosti sa tipičnim simptomima – žudnja, nemogućnost 

prekidanja uz psihičke, fizičke i  socijalne posledice. 

U ustanovi, kako je kazala, je i  Centar za mlade koji kroz sistem Dnevne bolnica i  rehabilitac ionih grupa primenjuje 

programe za lečenje hemijskih i  nehemijskih zavisnosti kod mladih. 

„Program smo značajno ojačali kadrom i prostorom, u sklopu Centra za mlade je i  Program za lečenje zavisnosti od 

interneta – najčešće su u pitanju video igrice“, kazala je Raketić. 

Iako se u ovoj ustanovi leče zavisnici od 16 godina pa naviše, istakla je da se povremeno primaju i  deca od 15 

godina, kada postoji potpuno razvijen obrzac zavisnosti, i , kako je je dodala, to su uglavnom u pitanju bil i opijati. 

„Najmlađi  zavisnik koji se leči u našoj ustanovi ima 15 godina i  nažalost se radi od opijatskoj zavisnosti, odnosno 

intravenoznom uzimanju heroina“, rekla je ona. 

 


